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    Protokół Nr 37 

z XXXVII sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 28 kwietnia 2010r. 

XXXVII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o 

godz.11.00 w Sali Domu kultury w Miasteczku Krajeńskim. Przewodnicząca Rady  D. 

Pawlak otworzyła posiedzenie i zarządziła uczczenie pamięci ofiar katastrofy 

samolotowej z dnia 10 kwietnia 2010r. minutą ciszy. W sesji wzięło udział 14 

radnych, (radny Mateusz Drzymała - nieobecny). Przewodnicząca stwierdziła, że 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  to quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz 

gości w załączeniu. Wśród gości znalazł się przedstawiciel Starostwa Powiatowego 

w Pile  Pan Szutkowski. Obecni byli także członkowie lokalnej społeczności. 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  10 
lutego 2010 r. oraz  XXXVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  24 marca 
2010 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2009 rok w tym: 
a) przedstawienie opinii RIO o przedstawionych przez Wójta Gminy 

sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2009 rok. 

b) przedstawienie uchwały Nr 1/2010 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie opinii z wykonania 

budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2009 rok oraz wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok. 
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c) przedstawienie opinii RIO na temat opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2009 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rocznej stawki podatku od nieruchomości. 
9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
10. Sprawy różne, wolne wnioski. 
11. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
12. Zakończenie. 

 

W sprawie porządku obrad głos zabrali: 

- Wójt Gminy - ujęcie dodatkowego punktu w porządku obrad -  „Podjęcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Gminy na 2010 rok.”  

- Przewodnicz ąca Rady  – w sprawie wprowadzenia do porządku obrad  ppkt d) do 
pkt. 7 -  „Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu”. 

Porządek obrad po zmianach wyglądał następująco: 

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  10 
lutego 2010 r. oraz  XXXVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  24 marca 
2010 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko 

Krajeńskie za 2009 rok w tym: 
a) przedstawienie opinii RIO o przedstawionych przez Wójta Gminy 

sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2009 rok. 

b) przedstawienie uchwały Nr 1/2010 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie opinii z wykonania 

budżetu Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2009 rok oraz wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok. 
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c) przedstawienie opinii RIO na temat opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Miasteczko Krajeńskie w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Miasteczko Krajeńskie za 2009 r. 

d) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2009 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rocznej stawki podatku od nieruchomości. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski. 
12. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
13. Zakończenie. 

Ad.2. 

Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w 
dniu 10 lutego 2010 roku. Radna Świadek  powiedziała, że z  protokołem się 
zapoznała i prosi o przyjęcie go bez czytania.  
 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w 
dniu 24 marca 2010 roku. Radna Grembowska  oświadczyła, że z  protokołem się 
zapoznała i prosi o przyjęcie go bez czytania.  
 

Głosowanie: 14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Ad.3.   

Radny Rozental zgłosił  wniosek aby, Urząd Gminy w Miasteczku Krajeńskim  
jeden dzień w miesiącu był czynny dłużej np. do godz.17.00. 

Ad.4.  

Przewodnicz ąca Rady  w swej informacji podała odbyte cotygodniowe dyżury w 
Urzędzie Gminy, uczestnictwo w spotkaniu samorządowców „Krajna” 
organizowanych w  szkole w Brzostowie oraz w spotkaniu w Wyrzysku 
organizowanym na temat aktywizacji zawodowej bezrobotnych. 

Ad.5. 

Wójt Gminy  przedstawił wszystkie zarządzenia wydane w okresie 
międzysesyjnym. Wspomniał o podpisaniu umowy na wykonawstwo przebudowy 
świetlicy w Brzostowie z firmą z Chodzieży. Powiedział, że dopiero teraz okazało 
się, że zakres robót będzie znacznie szerszy niż pierwotnie zakładano. Poza tym 
podpisał umowę na wykonanie audytu finansowego jednostek Gminy, zgodnie z 
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wymogami prawnymi,  zlecenie na wykonanie dokumentacji na 
termomodernizację budynku Domu Kultury w Miasteczku Krajeńskim. Odbyło się 
spotkanie w ramach Grupy Leader na temat wykorzystania środków 
zewnętrznych. Wójt podziękował wszystkim zaangażowanym w przygotowanie 
corocznej „Biesiady Krajeńskiej”, szczególnie zaś Pani Dyrektor Domu Kultury 
Ewie Stachowskiej.13 kwietnia odbyła się uroczystość pod „Krzyżem katyńskim” 
w Pile, gdzie złożył kwiaty w imieniu całej Gminy. 20 kwietnia odbyła się narada w 
sprawie wdrożenia programu „Rowy” inicjowanego przez PUP Piła, którego 
beneficjentem jest też nasza Gmina. 

Ad.6. 

 W ramach informacji na temat inwestycji kanalizacja i oczyszczalnia ścieków 
Wójt Gminy   powiedział, że studium wykonalności jest obecnie ponownie 
weryfikowane przez inny zespół specjalistów niż poprzednio, gdyz mamy 
zapewnienia, ze po przeprowadzeniu pewnych korekt osiągniemy wymagany 
wskaźnik koncentracji na 1 km sieci. Przeprowadzony audyt tego studium tez 
pokazał pewne mankamenty, których poprzedni wykonawca nie chciał poprawić. 
Założyliśmy, że inna firma będzie miała inne podejście i liczymy na dobry efekt. 
Mamy termin do 2 czerwca na podpisanie umowy z wykonawca kanalizacji, 
natomiast dokumentacja na oczyszczalnię czeka na ogłoszenie przetargu na 
wykonawstwo. 

Sekretarz Gminy M.Góra  przedstawiła relację ze spotkania  w sprawie reformy 
oświaty z rodzicami dzieci 6-cio letnich. 

A. Betańska Kierownik GOPS w Miasteczku Kraje ńskim  przedstawiła 
wszystkim program aktywizacji zawodowej osób bezdomnych, nieporadnych 
życiowo i żyjących w ubóstwie. Program przewidziany jest dla 7 gmin powiatu 
pilskiego północnej Wielkopolski. Wójt stwierdził, że był jednym z inspiratorów 
tego programu i gorąco zachęca do udziału w nim. Nieporadność i inne procesy 
oddziaływają  przede wszystkim na dzieci i takie rodziny potrzebują naszego 
wsparcia. Jest to jedna z form samo - edukacji ze środków unijnych i istnieje 
możliwość współpracy z takimi organizacjami w innych gminach. 

Noculak Teresa  stwierdziła, że ważniejsza  od terapii jest profilaktyka, a poza 
tym ,że nie ma żadnej oferty dla rolnictwa rodzinnego. 

      Ad.7. 

Skarbnik Gminy Eugenia Jendrzejek  przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy 

Miasteczko Krajeńskie z wykonania budżetu Gminy za 2009 rok oraz Uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
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przez Wójta Gminy Miasteczko Krajeńskie sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy za 2009 rok. 

Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak  poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej J.Ozimek. 

Przewodnicz ąca Komisji J. Ozimek   przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie dotyczącą wykonania budżetu za 2009 rok 

oraz Uchwałę Nr 1/2010 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z 

dnia 26 marca 2010 roku w sprawie opinii o wykonaniu budżetu  za 2009 rok oraz 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2009. 

Następnie Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak odczytała treść Uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie o udzielenie 

Wójtowi Gminy Miasteczko Krajeńskie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2009 rok. W  związku z tą pozytywną opinią złożyła gratulacje członkom 

Komisji Rewizyjnej za  dobre owoce ich pracy. 

Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję na temat sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2009 rok. Ponieważ radni nie zabrali głosu 

Przewodnicząca Rady w ramach dyskusji poprosiła przedstawicieli 

poszczególnych komisji o zabranie głosu. 

Wiceprzewodnicz ący Komisji Bud żetu M.Rozental   powiedział, że wszyscy 

wiemy jaki budżet mamy i stwierdza, że wszystkie wydatki są zasadne, bo 

wydaliśmy tylko to co było niezbędne. Dlatego Komisja Budżetu przychyla się do 

wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicz ący Komisji Rolnictwa R.Ryczek  stwierdził, że Komisja Rolnictwa 

nie wnosi żadnych większych uwag do wykonania tego budżetu i również 

przychyla się do wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicz ąca Komisji O światy J.Grembowska podobnie jak jej przedmówcy 

przychyla się do wniosku Komisji Rewizyjnej. 
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Przewodnicz ąca Rady powiedziała, że podobnie jak i radni stwierdza, że środki 

były lokowane rzetelnie, zgodnie z celowością i zasadnością. Planowanie było 

właściwe i wyraziła uznanie dla skarbnika i sekretarza  Gminy. 

 Głosowanie nad przyj ęciem wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko Kr ajeńskie za rok 2009: 

14 głosów „za” na 14 obecnych radnych 

Rada Gminy podj ęła uchwał ę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy za 2009 rok – jednogło śnie.  

Przewodnicz ąca Rady  odczytała treść uchwały Nr XXXVII/187/2010 w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miasteczko za 2009 rok. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu. 

 
Ad.8. 
Przewodnicz ąca D.Pawlak przedstawiając sens uchwały, autorstwa trzech 
radnych: radnej Świadek, radnego Rozentala i radnego Huszka, w sprawie 
obniżenia  stawki podatku od nieruchomości ze stawki 19,80 na 17,00 zł za m2 
powierzchni użytkowej przeznaczonej pod działalność gospodarczą powiedziała, 
że był on przedmiotem analizy przez członków wszystkich komisji Rady. 
Jednocześnie podkreśliła, że projekt ten nieco rozmija się w treści z wnioskami 
jakie wpłynęły do Rady  w tej samej sprawie i odczytała jedno z tych pism.  
 
Radny Huszek nawiązując do tego podatku stwierdził, że rozsądnie jest nie 
obciążać ponad miarę tych podatników których jeszcze mamy i starać, aby ich 
było jak najwięcej. A mówiąc o aktywizacji bezrobotnych stwierdził, że nie znajdą 
nigdzie zatrudnienia, jeśli nie będzie rynku pracy na naszym terenie, a do 
bezrobocia sami się przyczyniamy, bo likwidujemy miejsca pracy. 
 
Radna Ozimek  zapytała dlaczego dopiero teraz to zauważono jak jest budżet 
dawno uchwalony i jakie wnioskodawcy widza źródło pokrycia skutków 
finansowych tego obniżenia. 
 
Radny Rozental  stwierdził, że nie jest to inwestycja i nie są zobowiązani tego 
robić. 
 
Mecenas Boniowska  zauważyła, ze rodzi to potrzebę dokonania zmian w 
budżecie i trzeba będzie zrezygnować z wykonania jakiegoś zadania. Trzeba 
wskazać jaki wydatek nie zostanie wykonany, bo to będzie umniejszenie 
dochodów. 
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Wójt Gminy  stwierdził, że nie chce dyskutować nad formą tego projektu, ale była 
dyskusja nad planowanym budżetem i teraz jego naruszenie jest naruszeniem 
dyscypliny budżetowej. Budżet to dochody i wydatki i określone terminy ich 
realizacji. Ciężary utrzymania tej Gminy są sprawiedliwie rozłożone, a wszystkie 
opłaty i podatki „poszły w górę”, a jeśli chcemy chronić subwencję  to musimy 
mieć dochody. Tyle ile obniżymy dochody- o tyle dostaniemy mniej subwencji. Nie 
stosujemy w naszej gminie umorzeń podatków, bo każde umorzenie, to utrata 
środków, a nas na to nie stać. Żadna gmina w województwie nie ma tak małego 
budżetu jak my, a te inwestycje to jest jedyny motor naszego rozwoju. Jesteśmy 
po to by rozwijać tę gminę, aby za lat kilka było nam łatwiej. W przełożeniu na 
jednostkowa firmę , czy osobę w stosunku do tego jak obciążono rolników to nie 
znaczy nic. Przecież wszystkie nieruchomości z chwilą uruchomienia kanalizacji, 
zyskają na wartości, nie tylko firmy , ale także nieruchomości osób fizycznych. Na 
końcu Wójt dodał, że jest odpowiedzialny za realizację zadań tego budżetu i 
apeluje, abyśmy wszyscy spróbowali wyjść z tego impasu. Właśnie otrzymaliśmy 
wezwanie do zapłaty. Jest to kara za zrzut ścieków do środowiska za lata ubiegłe, 
w kwocie 13.200,00 zł i termin zapłaty - 14 dni , więc zróbmy w końcu tę 
infrastrukturę. 
 
Radny Rozental  stwierdził, że trzeba pamiętać, że w budżecie przedsiębiorstw 
tez jest bardzo ciężko, proponują tylko pewien procent obniżki tego podatku… 
 

Wójt  odpowiedział, że jeśli raz poczynimy precedens, to na przyszły rok nie 
skonstruujemy budżetu. 
 
A. Ochyra  stwierdził, że przecież rozmawiamy o małej kwocie 

Przewodnicz ąca Pawlak  poinformowała, że podatki od przedsiębiorców , to tylko 
1/10 wszystkich podatków  w budżecie naszej Gminy. 
 
J.Gapińska  powiedziała, że musimy się porównywać do gmin sąsiednich, bo nikt 
do nas tu nie przyjdzie, bo nie będziemy konkurencyjni. 
 
Wójt  powiedział, że często słyszy porównania do gminy Kaczory, ale nie można 
formułować takich porównań. Nasza gmina powstała na zgliszczach. Kaczory były 
w pewnym okresie obciążone ponad miarę, ale zrobili wszystko, choć zapłacili za 
to wysoką cenę. Gmina Białośliwie ma profity z innych źródeł i była zawsze w 
lepszej sytuacji i tam zawsze były robione inwestycje. A my zostaliśmy goli, 
dlatego teraz musimy mieć swoje środki, żeby móc sięgnąć po zewnętrzne. 
Radny Banasik stwierdził, że jeśli ma głosować za ta uchwałą, to musi wiedzieć 
jakie będą tego skutki, bo uchwała tego nie pokazuje, albo ją oddalić. 
 
Przewodnicz ąca D.Pawlak  odczytała projekt uchwały w sprawie obniżenia 
stawki podatku od nieruchomości od budynków związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej do kwoty 17,00 zł za m2 powierzchni użytkowej. 
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Głosowanie : 3 głosy „za”,10 głosów „przeciw”, 1 głos „się wstrzymał” na 14 
obecnych radnych. 
Uchwała nie została podjęta. 

Ad.9. 

Skarbnik Gminy E.Jendrzejek  omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na  2010 rok. 

Przewodnicz ąca Pawlak  odczytała projekt tej uchwały. 

Radny Ryczek opuścił salę- godz.13.55. 

Głosowanie:  13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 

Ad. 10. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt Gminy  w sprawie wydłużenia czasu pracy Urzędu Gminy powiedział, że już 
raz była rozważana ta sprawa, ale jeszcze raz do niej powrócimy. 

- adaptacja pomieszczeń po gabinecie okulistycznym – przygotowujemy się na 
rozpisanie konkursu na zagospodarowanie tych pomieszczeń  dla służby zdrowia, 
a remonty będziemy dokonywać, dopiero po wyłonieniu kandydata. 

- wykonawca na budowę kanalizacji jest już wyłoniony, jest to firma z Budzynia i 
czeka na podpisanie z nami umowy. 

- porządek za budynkiem ośrodka zdrowia- wiem, że jest tam taka sytuacja, ale 
ekipa  pracowników pracuje tam gdzie jest większa potrzeba, ale to 
uporządkujemy. 

Ad.11. 

Sprawy różne, wolne wnioski 

Radny Stanek - zwraca uwagę na konieczność obcięcia gałęzi drzew  na alejach 
owocowych 

Radna Pranke - wnioskuje o pojemniki na szkło i plastiki w Wolsku Górnym 

Sołtys Baszczuk  – prosi o informacje w sprawie wyjazdu sołtysów do Kurnika 

 T. Noculak  zaproponowała zwrócić uwagę na problem żywności genetycznie 
modyfikowanej 

Radny Krawiec  – zapytał o drzewa przy nowo budowanej ścieżce pieszo 
rowerowej do Miasteczka 
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